



كتاب كلمة منفعة - البابا شنودة الثالث

64- الإيمان

- ❖ ليس الإيمان هو مجرد عقائد جامدة تحفظها عن ظهر قلب، من علم اللاهوت وتعليم الكنيسة، بل الإيمان هو بالحري يقين داخلي عميق، وثقة كاملة بالله وصفاته وعمله.
- ❖ إيماننا بالله ووجوده ورعايته وحفظه، يعطينا سلامًا داخليًا، وراحة في القلب والفكر، واطمئنانًا بأن الله مادام موجودًا، إذن فهو يهتم بنا أكثر مما نهتم بأنفسنا، لذلك علينا أن نعيش في هذا السلام ونثبت فيه. والإنسان المؤمن لا يقلق أبدًا، لأن القلق ضد الإيمان بمحبة الله وحفظه ورعايته..
- ❖ وإذا آمن الإنسان بوجود الله في كل مكان، يشعر في داخله بقداسة أي مكان يوجد فيه لوجود الله. وكما يشعر باطمئنان للوجود في حضرة الله، كذلك يشعر بأنه يلزمه التدقيق في كل تصرفاته، فالله ينظره ويسمعه ويشاهد كل أعماله.
- ❖ وفي كل خطية، يقول الإنسان مع يوسف الصديق "كيف أخطئ وأفعل هذا الشر العظيم أمام الله".. وإيمان الإنسان بأن الله يقرأ أفكاره، ويعرف خبايا قلبه، وكل نيته ومشاعره، هذا الإيمان يمنح الإنسان استحياء في فكره وفي مشاعره، خجلًا من الله الذي يفحص كل هذا وإيمان الإنسان بالحياة الأخرى، وبيوم الدينونة الذي يعطى فيه حسابًا عن كل أعماله وأفكاره ومشاعره وأقواله. كل هذا يجعله يوقن بفناء العالم، ووجوب الاستعداد لذلك اليوم الرهيب، مع العمل من أجل الأبدية التي سيعيشها بعد الموت.
- ❖ ويضع هذا الفكر في قلبه، قائلًا مع داود "عرفني يا رب نهايتي، ومقدار أيامي كم هي، لأعلم كيف أنا زائل" (مز 39). إن الإيمان ليس مجرد اقتناع عقلي، إنما هو عمل داخل القلب، يقوده في الحياة كلها..
- ❖ وهو ليس لحظة معينة يقبل فيها الإنسان الله، إنما هو عمل العمر كله، الذي يعيشه المؤمن في "الثقة بما يرجي، والإيقان بأمور لا ترى".. لذلك فإن عبارة "الإيمان" تعني في غالبية الحالات، الحياة المسيحية كلها بما فيها من عقيدة وتصرف..

FAITH

- ❖ Faith is not just a set of rigid beliefs that we learn by heart from theology and the teachings of the church. Rather faith is a deep inner conviction and complete confidence in God, His attributes
- ❖ Our faith in God, His existence, care and protection gives us inner peace and comfort in the heart and in the mind. It gives us confidence that as far as God exists. He cares about us more than we do about ourselves. Therefore we have to live in this
- ❖ The faithful never become disturbed because anxiety contradicts faith... faith in God's love, care and protection... If one believed in God's existence everywhere, one would have an inner feeling of the holiness of any place, since God is always there. As he feels secure in the presence of God, he also feels the necessity to be precise in all his actions, knowing that God sees, hears and observes all his deeds...
- ❖ In every sin, one says with the righteous Joseph, "How then can I do this great wickedness and sin against God?" (Gen. 39:9).38
- ❖ One's faith that God reads one's thoughts and knows the secrets of his heart, his intentions and feelings; such faith grants him modesty in his thoughts and feelings, making him bashful of God who examines all these emotions...
- ❖ One's faith in the world to come and the day of judgement when he gives an account of all his deeds, thoughts, feelings and sayings, makes him sure of this perishable world. One then sees the need to be prepared for that fearful day working for eternal One keeps this thought in his heart saying with David, "Lord make me to know my end and what is the measure of my days, that I may know how frail I am." (Ps. 39:4).
- ❖ Faith is not just to be mentally convinced but is an action inside the heart, to lead one through his whole life...
- ❖ It is not a specific moment where Man accepts God. It is a life time job, where one lives in confidence that, "Faith is the substance of things hoped for, the evidence of things not seen."
- ❖ Therefore, the word faith in most cases means the whole Christian life with all its beliefs and deeds...

Church's web site www.stmarkmontreal.ca
Pour visite, Prière contactez et laissez un message

Père / Mikhail Aziz:

(514) 591-9747 Fax# (514) 593-7498

fmikhail@stmarkmontreal.ca

Père / Victor Nasr:

(514) 918-2484

frvictor@stmarkmontreal.ca

جدول مواعيد الخدمة + + + Tableles de services

+ Confessions Père Victor	Mar	7 - 9 ½	PM	+ إعترافيات أبونا فيكتور
+ Étude Bible pour les gradués	Mar	8 - 10	PM	+ درس كتاب للخريجين
+ La Messe	Merc	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Confessions Père Mikhail	Jeu	4½ - 7	PM	+ إعترافيات أبونا ميخائيل
+ La Messe	Vend	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Réunion de Prière	Vend	7½ - 8	PM	+ اجتماع صلاة
+ Réunion de la famille	Vend	8 - 9½	PM	+ اجتماع الأسرة
+ Réunion des Jeunes (Sec 3, 4, 5)	Vend	8½ - 10½	PM	+ اجتماع الشباب
+ La Messe	Sam	9 - 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Classe de Copte et Louange pour les enfants (8 - 14 ans)	Sam	12½ - 2	PM	+ درس لغة قبطية وانتسجة للأطفال سن (8 - 14)
+ Classe de Cantiques (Grade 1 - 6)	Sam	2 - 3	PM	+ درس ألحان (Grade 1 - 6)
+ Club des anges	Sam	3 - 7	PM	+ نادى الملائكة
+ Étude de Bible	Sam	6 - 7	PM	+ درس كتاب
+ Vêpres / Louanges	Sam	7 - 10½	PM	+ عشية / تسبحة
+ La Messe	Dim	8½ - 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ préparation de service (pour graduates)	Dim	12½ - 1½	PM	+ إعداد خدمة (الخريجين)
+ Réunion des serviteurs	Dim	1½ - 2½	PM	+ اجتماع الخدام

أخبار الكنيسة

1. بدأ التسجيل في الكشافة للأعمار من 7 - 12 ومن 17 الي 24 ، لمن يريد الاشتراك برجاء التسجيل علي موقع الكنيسة الالكتروني.

معمودية مقدسة

تهنيء الكنيسة أبنائها بيثوي وزوجته جانيت

بمعمودية الأبن المبارك مارتن

وترجو لها نموا في القامة والنعمة

Church news

1. Scouts registration for ages 7-12 and from 17-24 has been started, to register please visit the church web site.

Blessed Baptism

The church congratulates her beloved

Beshoy & his wife Janet

For the blessed baptism of their son Martin

May the Lord bless her upbringing and growth